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– Mi volt a céljuk a lakossági 
fórummal?

– Bizottságunk feladata a pá-
lyázatokhoz kapcsolódó tervek 
bírálata. Hozzáteszem, ez a fel-
adatainknak csak egy kis sze-
lete. A belváros rendezéséről 
régóta megvannak az elképze-
lések, ezeket már két évvel ez-
előtt bemutattuk a város lakó-
inak. Az akkor érkezett javas-
latokat igyekeztünk beépíteni a 
tervekbe, és most ismét a lakos-
ság elé tártuk azt. A bizottság 
a tervek bírálata során igyek-
szik minél több véleményt ösz-
szegyűjteni. Ezek a bizottsági 
ülések nyilvánosak, a gazdasá-
gi bizottság tagjai mellett bárki 
részt vehet rajta. 

– Nemrég megjelent az újsá-
gunkban egy összefoglaló táb-
lázat az önkormányzat élő pá-
lyázatairól. Csak az éppen el-
bírálásra váró pályázatok szá-
ma közel húszat tesz ki, en-
nél sokkal több a benyújtott és 
már nem aktuális pályázatok 
száma. Ugyanakkor folyama-
tosan készülnek a további pá-
lyázatok. Mi alapján döntik el, 
hogy melyik pályázat benyújtá-
sa előtt hívnak össze lakossági 
fórumot?

– Például egy óvoda felépíté-
sénél adottak a funkcióból adó-
dó feltételek, melyeknek meg 
kell felelniük a terveknek, nincs 
túl nagy mozgástér ezek variá-
lásában. Viszont a belváros egy 
olyan rész, ami minden városla-
kót érint, amit mindenki „hasz-
nál”, tehát elvárható, hogy a ki-
alakításában véleményt nyilvá-
nítsanak a szarvasiak. Már csak 
azért is, mert egy ilyen átalakí-
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tás hosszú időre meghatározza a 
város arculatát. Egyébként én a 
saját körzetemben, az ott élőket 
érintő tervekkel kapcsolatban 
is ki szoktam kérni az emberek 
véleményét. Így például mikor 
a burkolt utak építésének ter-
vei készültek, a választóimmal 
együtt jutottunk arra az állás-
pontra, hogy ha majd lehetőség 
lesz rá, akkor érdemesebb négy 
méter széles utakat építeni há-
rom méteres helyett. Sajnos ez 
a pályázat idén nem nyert, majd 
jövőre is megpróbáljuk.

– A belváros rendezésének 
tervéhez sok javaslat érkezett a 
fórumon.

– És azóta írásban is. Ez 
azért örömteli, mert azt mutat-
ja, hogy az embereket érdekli, 
hogyan alakul a város sorsa. 
Több szem többet lát, mindig 
van olyan javaslat, amit be le-
het építeni a tervekbe.

– Természetesen egyszer be 
kell fejezni a tervezgetést, mert 
be kell adni a pályázatot. Mi-
től függ az, hogy melyik taná-
csot fogadják meg, és melyiket 
hagyják fi gyelmen kívül?

– Az elképzeléseket két dolog 
határolja be. Az egyik az adott 
területekre érvényes jogszabá-
lyi szabályozások, a másik pe-
dig a rendelkezésre álló anya-

gi lehetőségeink. A Képviselő-
testület a gazdaságfejlesztési 
programjában rögzítette, hogy 
a pályázatok önereje – ha csak 
lehet – ne haladja meg a 10-15 
százalékot. Végső soron a Kép-
viselő-testület dönt arról, mit 
tartalmazzon a benyújtott pá-
lyázat. 

– Mint az elején említette, a 
tervbírálat csak egy szelete a 
bizottság feladatainak.

– A tervek bírálata egy fá-
zisa a testület megalakulása-
kor kidolgozott városfejlesztési 
koncepció megvalósítási folya-
matának. A koncepció mentén 
előbb terveket készítünk. Így 
készültek el például a belvíz, 
a csapadékvíz elvezetés, az út- 
és kerékpárút fejlesztés vagy 
akár a belváros fejlesztési ter-
vei. Fontos, hogy kész tervek-
kel rendelkezzünk, mert csak 
így indulhatunk eséllyel a pá-
lyázatokon. Általában nagyon 
szorosak a beadási határidők, 
a pályázati kiírás megjelenése 
után már nincs idő tervet készí-
teni. A terveztetés is szigorúan 
szabályozott folyamat, gondos 
előkészítést és megfontolt dön-
tést igényel. 

– Rengeteg pályázat jelenik 
meg, hogyan választják ki, mi-
kor érdemes lépni?

A pályázatfi gyelésben és az 
egyéb feladatok megoldásá-
ban is támaszkodunk a Polgár-
mesteri Hivatal Gazdasági és 
Pénzügyi Osztálya, ezen belül 
is leginkább a Projekt Csoport 
munkájára. A képviselő-testü-
let két gazdasági társasággal 
kötött szerződést pályázatok 
készítésére, tőlük is kapunk ja-
vaslatokat arra, milyen pályá-
zatokon érdemes részt vennie 
a városnak a céljai megvalósí-
tásához. Elmondhatom, hogy a 
testület minden adandó lehető-
séget igyekszik megragadni.

– A bizottság elnevezése is 
utal arra, hogy az Önök bizott-
ságához tartoznak a közbeszer-
zéssel kapcsolatos feladatok. 

– A Képviselő-testület az 
önkormányzati választások 
után újra alkotta a Közbeszer-
zési Szabályzatát. Ennek alap-

ján a Gazdasági és Közbeszer-
zési Bizottság tölti be a közbe-
szerzéseknél a bíráló bizottság 
szerepét. Előkészíti az ajánlat-
tételi felhívásokat, lebonyolítja 
az ajánlatok bontási eljárásait, 
mérlegeli az ajánlatokat, és ja-
vaslatot tesz az eljárás lezárásá-
ra a testületnek, azaz arra, hogy 
melyik pályázat lenne legmeg-
felelőbb az önkormányzatnak. 
A mi közbeszerzési szabály-
zatunk természetesen a köz-
beszerzési törvény alapján ké-
szült, így ahhoz hasonlóan meg-
lehetősen szövevényes, szigorú 
feltételekkel tarkított, ezért sok 
munkát igényel a bizottságtól. 
Az elmúlt év statisztikai adatai 
azt mutatják, hogy a Gazdasági 
és Közbeszerzési Bizottság át-
lagosan másfél-, kéthetente ülé-
sezett. Előfordul, hogy ezek az 
ülések egész naposak. De sze-
rencsére a bizottságunk jó csa-
pat, szeretünk együtt dolgozni. 
Általában 100 százalékos rész-
vétellel ülésezünk, azaz min-
denki részt vesz a munkában. 
Előfordult már, hogy karácsony 
és szilveszter között kellett ösz-
szejönnünk egy szűk határide-
jű pályázat ügyében, és mind a 
heten ott voltunk a megbeszélt 
időpontban.

– Egy város gazdaságát az 
emberek általában nem az ön-
kormányzathoz, hanem az ott 
működő cégekhez, vállalkozá-
sokhoz kötik. Hogyan kapcso-
lódik ehhez az önkormányzati 
munka?

– A Képviselő-testület meg-
alkotta az önkormányzat gaz-
daságfejlesztési programját, bi-
zottságunk feladata ennek segí-
tése. Figyelemmel kísérjük az 
önkormányzat saját gazdasági 
társaságainak működését, üz-
leti terveit és értékeljük tervek 
teljesítéséről szóló beszámoló-
kat. A mi bizottságunk készí-
ti elő a vagyongazdálkodásról 
szóló rendelet szükséges mó-
dosításait, mi véleményezzük 
az egyes önkormányzati ingat-
lanok értékesítésére érkezett 
ajánlatokat.

A jövőben szeretnénk átte-
kinteni a város ipari parkjával 
kapcsolatos fejlesztési lehető-
séget, és szorosabbra fűzni az 
önkormányzatnak a helyi cé-
gekkel, vállalkozásokkal való 
kapcsolatát. Ahogyan erre már 
volt példa, közös eredményeket 
hozhat a gazdasági és az önkor-
mányzati szféra fejlesztési el-
képzeléseinek összehangolása. 
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